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JULEHILSEN 

FRA 

VEGSJEFEN 
Reformer i lokalforvaltningen. 
Norsk Vegplan . 
Norsk Vegplan II. 
Fylkesplan . 
Fylkets samferdselsplan . 
Norsk Samferdselsplan. 
Ny Planleggingslov . 
Lov om Miljøvern. 
Arbe i dsmiljøloven. 
De ansattes medbestemmelse i offentlig virksomhet. 
Langtidsplan for Statens Vegvesen. 
Reformer i biltilsynet. 
Overskridelser . 

Hjelp! 

Får jeg lov til å ønske alle ute i driften, ved vegkont
oret og ved biltilsynet en riktig god jul mens jeg ennå 
er noenlunde tilregnelig! 
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REDAl<TØREN 

Mandagskveld 
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HOBBVKVELD 

Så er da ordningen med hobbykveld for alle grupper tjeneste
menn i vegvesenet en realitet. Brobyggeren har hermed den 
s t ore ære å bekjentgjøre retningslinjer for bruk av ver k 
stedene til dette formålet. 

Det er således å håpe at de som nå vil benytte seg av dette 
t i lbudet ikke misbruker den tillit som denne ordningen er 
basert på , men medvirker til at mandagskveldene kan bli en 
hyggelig kveld , både for de som reparerer sine biler der , 
og for de som har ansvaret f or den daglige driften ved våre 
verksteder. 
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RETNINGSLINJER FOR BRUK AV VEGVESENETS VERKSTEDER ETTER 
ARBEIDSTID (HOBBYKVELDER) 

1 . En kveld pr . uke (mandager) kan arbeidstakere i vegvesenet 
benytte verkstedene eller passende deler av d isse for 
bruk til hobbykvelder. Inntil 4 per soner kan delta på 
hobbykvelden pr. verksted. Hobbykvelden kan først be
gynn e en ~ time etter at ordinær arbeidstid ved verkstedene 
e r avsluttet. 
Dersom verksted på tidspunkt avsett til hobbykvelder er 
fullt belagt med vegvesenets maskiner eller det foregår 
overtidsarbeid, kan hobbykvelden måtte utgå. 

2. Arbeidet som utføres må kun være for arbeidstakeren. Det 
er ikke tillatt å reparere biler eller utstyr som ikke 
eies av den tilsatte . 

3 . Interesserte melder seg personlig eller telefonisk ti l 
nedenfornevnte personer , lister blir ført. Første mann 
på lista pr. verksted sørger for å få utlevert nøkkel , 
f oruten at vedkommende har ansvar for låsing og sjekking 
av at alt er i o rden. 

4. Følgende verkstedlokaler stilles til disposisjon for 
hobbykveldene: 

Solberg vegsentral: 
Vaskehallen og malerverkstedet. (I stedet for malerverk
stedet skal der inntil videre benyttes smørehallen) . 

Påmelding : Sentralbord vegkontoret. 

Kongsberg vegstasjon: 
Garasjehallen , eventuelt ledig verksted . 
Påmelding: Sentralbord vegstasjon . 

Veggli vegstasjon: 
Reparasjonslokaler. 
Påmelding: Sentralbord vegstasjon . 
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Rødberg veggarasje: 
Garasjehal l en , eventuelt ledig verksted . 
Påmelding: Opps . m. ass . Gudmundsen . 

Geilo vegstasjon: 
Garasjehallen , eventuelt ledig verksted. 
Påmelding: Georg Grevsgård. 

Gol vegstasjon: 
smørehallen . 
Påmelding: Sentralbord vegstasjon. 

Gulsvik vegstasjon: 
smørehallen. 
Påmelding: Rudolf Karlsen. 

Ringerike vegstasjon : 
smørehallen. 
Påmelding : Sentralbord vegstasjon. 

5. Lokalet som stilles til disposisjon skal ryddes etter 
bruk . Det er ikke tillatt uten særskilt samtykke å 
nytte andre deler av lokalene e ller andre lokaler. 
Alle må vise ansvarsfølelse for ordningen . Misbruk vi l 
kunne medføre utelukkelse av de personer som ikke fØlger 
reglene. 

6 . Det stilles til rådighet en standard verktøykasse og 
garasjejekk. Spesialverktøy, som sveise/skjæreutstyr, 
verkstedmaskiner m.m . skal ikke kunne benyttes dersom 
ikke verksmester/formann bistår eller godkjenner bruken . 

7 . Vegvesenets bilklubb i samarbeid med maskinavdelingen 
skal føre tilsyn og ha ansvar for ordningen. 

8 . Tidligere innførte ordning med hobbykvelder Ior verksted
ansatte m.v . opprettholdes . 

9 . Vegvesenet fraskriver seg ansvaret for uhell og skader på 
personer eller privat materiell . 
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Eventuelle skader på vegvesenets maskiner eller utstyr må 
erstattes i forbindelse med hobbykvelder. 

Svein Nesje 
Vegsjef 



Formannen 

Tore Braaten 

. 
I bilklubben • 

kommenterer: 

Det er gledelig at vegsjefen nå har gitt retningslinjer 
som gjør det mulig for al l e ansatte i vegetaten å u tføre 
service og vedlik ehold på eget kjøretøy under vegvesenets 
tak. De fleste av oss som er ansatt i vegvesenets tjen
este er avhengige av å holde bi l e n i god teknisk s tand, 
ikke minst fordi vi i stor utstrekning dag lig bruker egne 
kjøretøyer i forbindelse med arbeidet . 

170- 200 av de som e r lønnet i samsvar med vegarbeidsover
enskomsten får godtgjordt for daglig bruk av egen bil mel
lom bosted og oppmøtested , av oppsynsmenn samt ansatte på 
vegkontor og i biltilsyn har i alt 128 alminnelig samtykke 
til å nytte eget skyssmiddel til tjenestekjøring. Sam
let årlig utkjørt distanse ca . 1 . 2 millioner km ( ! ) 

Det er å håpe at ordningen føre r til at alle bilende veg
folk blir mere bevisst i å holde k jøretøyet i god tekni sk 
stand s l ik at vi kan stå frem som gode eksempler. Vi 
bØr naturligvis i kke gi oss i kas t med større oppgaver enn 
hva vi har forutsetninger for å mestre - men ut fra de 
mere enkle gjøremål vil vel de fleste etterhvert oppøve 
den teknis ke innsikt som trengs for de mere kompliserte 
oppgaver . 

Blant kolleger er det vel tips å hente - nærmeste bok
handel eller bibliotek vil dessuten kunne skaffe enkle 
håndbøker for de fle s te bi l merker/årganger . 

Bilklubben b le i sin tid opprettet blant annet for å kunne 
tjene som en avtalepart ved etablering av ordningen med 
hobbykvelder . Oppslutningen fra de ansatte ute i distrikt
ene e r beskjeden - 4 medlemmer har til nå tegnet seg -
mens 56 av vegkontorets ansatte er med . I tilknytning t i l 
bedriftsidrettsl agets årsmøt e , ventelig i j anuar, vil bil
klubben også avholde sitt årsmøte . Nærme r e orientering 
vil bli gitt ved utsending av årsmelding , regnskap og saks 

liste før årsmøtet . ••••••••••Brobyggeren•••••••••• 
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BILTILSYNETS SPALTE 

retningsviseren 

KJ ØRING PÅ GLATT FØRE . Av a vd.ing. Erik Lysenstøen. 

Hvert å r når d en f ør s te snøen kommer s kj e r det en rekke 
u l ykker og det oppstår store vansker med trafikkavviklin
gen , ofte det rene kaos . 

Hva er nå grunnen til dette? 

Må vi b ruke en annen kjøreteknikk på snø og isføre, og tar 
det tid å omstille seg? Nei , det vil neppe være mul ig å 
omstil l e sin kjøre teknikk fle r e gan ger i løpet av vinter en 
etter som føret skifter . 

Kjøring på glatt føre krever 2 ting : r i ktig kjør e t eknikk 
(det bør vi b ruke hele året ) og t i lpassing av hastigheten 
til forholdene . 

Dekkene på b ilen har et b E:s t emt veigrep , dvs. de "klorer 
seg fast " til k j ørebanen med en viss kraft. Denne kraften 
varierer med føret, den er størst på t ørr veg , noe mindr e 
på våt veg og minst på snø- og isføre. 

Veggr epet bruker vi til styring, b r emsing og fartsøkning . 

På tørt føre vil det med de hastigheter vi har i Norge ofte 
være nok veggrep til å b r emse og styre , eller Øke farten 
og styr e , samtidig . På glatt føre vil dette ikke være til
felle . Men er vi vant til å " s l øse" med veggrepet når vi 
har mye av de t vil vi lett g jøre det samme når vi har l ite 
veggrep og det vil straffe seg . 
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Hvor mange ulykker skjer ikke på glatt føre fordi føreren 
bremser i en sving og skli r ut av veien eller over midten 
av kjørebanen og inn i mø tende trafikk? 

Det tilhører riktig kjøreteknikk uansett veggrep å holde 
styring og nedbrems ing el l er fartsøkning adski lt. Dvs. 
nedbrems ing gjøres ferdig før svingen. Dette blir selv
sagt ekstra viktig når vi har lite veggrep. 

Det er dog ikke nok bare å bruke veggrepet riktig. Veg
grepet har som nevnt en viss s tørre lse som varierer med 

føreforholdene. Dett e må vi være villige til å innordne 
oss . 

Eks. Hvis vi kjører så fort i en svin g at svingkreftene 
(sentrifugalkraften) blir større enn veggrepet vil vi 
skrense ut av vegen eller over mot møtende trafikk . Da 
hje l per det ikke om vi bruker riktig kjøreteknikk. Kreft
ene som påvirker bilen har tatt makten. 

forts . side 41 

••••••••••••••••••••Brobyggeren••• ••• •••••••••••••• 

I NUDISTLEIR 1oom I 
Ikke kan vi se at dette skiltet er 
å finne i skiltnormalene. Det er 
ve l derfor at vi også har tillatt 
oss å ta det med . Som t eksten 
viser , er det nok private som 
har vært ute med penselen . Kan 
det være formannen(kvinnen) i 
en eller annen nudistforen
ing? Men soltilbedende 
nudister må nok også for 
ettertiden bedrive sin 
vi rksomhet uten noen 
hjelp til informasjon 
fra vegvesenets side . 
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Her 

og 

vil 
ting 

det skje 

1978 . 
I 

I Av driftssjef Trygve Willumsen I 

Riksvegene . 

saker 

Samlet bevilgning er 154 . mill . kr. , hvorav 6 mill . kr . skaf
fes tilveie av A/L Motorveg Finans til motorvegen i Kobber
vikdalen . Ti l anleggene er det tilsammen til disposisjon 
98.2 mill .kr . , hvorav 62 . 0 mill . kr . skal anvendes til om
kjøringsveger og fjernveger (hovedveger i t ettbygde områder) 
og 24.6 mill.kr. til utbedring og ombygging av veg til veg
no rmalstandard - medregnet isolasjon for å løse teleprob
lemene. 

Til gang- og sykkelveger , trafikksikring og trafikkreguler
ing, samt spesielle service- og miljøtiltak er bevilget 
11. 6 mill. kr . 

Til vedlikeholdet av riksvegene e r bevilget 56.3 mill.kr., 
hvorav 18.3 mill.kr. er planlagt anvendt ti l fornyelse av 
asfalt- og olj~grusdekker . 

De enkelte anlegg : 
Drammen Tettsted: 

Til E 18 Høvik Alle - Kobbervikdalen er det bevilget 6 . 5 
mill.kr. av A/L Motorveg Finans. For å f å vegen ferdigbyg
get i 1978 som forutsatt, vil det medgå ca. 18 mill. kr. 
mere enn nevnte 12.5 mill . kr . Disse midler skaffes tilveie 
ved midlertidige overføringer fra andre anlegg. 

Arbeidene utføres av entreprenører. 

E 76 Drammen - Nedre Eiker gr. 

Bevilget 7 . 5 mill.kr . til vider e arbeider på E 76 gjennom 
Drammen - Brakerøya - E . BØrresensgt . (Strandgaten). 
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Kongsberg tettsted. 
E 76 Kongsberg (XB) - Veungsdalen . 

Til forutsatte arbeider gjennom Hasbergtjerndalen er det 
bevilget 3 mill. kr. Vegstrekningen skal etter planen b li 
ferdigbygget i 1978 . 

Hønefoss tettsted. 

Arbeidene på omkjøringsvegen E 68 Ringerike Sykehus - Sand
aker (Ramsrud) er blitt igangsatt i år . For 1978 er det 
bevilget 8 . 0 mill . kr. (herav vil 5.0 mill.kr . midlertid 
b li overført ti l E 18) . Arbeidene v i l bli konsentrert om 
strekningen Veien - Ve - Ramsrud slik at denne vil kunne 
settes under trafikk i l øpet av 1978 og Ramsrudundergan
gen bli koblet ut. 

Omlegging av rv. 7 ved Hønefoss st. 

Endel (gjenstående midler fra 1977) rest- og e tterarbeider 
vil bli utført. 

Øvrige anlegg: 
Rv. 7 Sokna - Gulsvik bru N. 

Til parsell Ørgenvika - sønstebydalen er bevilget 2.5 mi l l. 
kr. til fortsatte arbeider på denne strekning. 

Gulsvik bru N - Hordaland gr . 

Gol S- Gol N - bevilget 1 . 5 mill . kr . til dekning av over
skridelser 1977 og gjennomføring av endel restarbeider. 
1.5 mill.kr er også bevilget til str ekningen Slåtta -
Haugastøl som har endel særlig svake partier som trenger 
forsterkning . 

Ny trace Sokna - Ørgenvika , 

som delvis skal f inansieres med bompenger , ventes igangsatt 
arbeider på ved l ånemidler i løpet av 19 78. 

Rv . 8 Vestfol d gr. - Geilo . 

Til parsellen Hvittingfoss - EftelØt e r bevilget 3 .5 mill. 
kr . som vil bli anvendt på strekningen "Olj eberget" -

EftelØt . 
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Fra anlegget på Åmot 

På parsellen Kikut - Geilo der den nye traceen ble åpne t 
i oktobe r g jenstår å få lagt noen h undre meter asfaltdek
ke på den øvr e delen , og noen etterarbe i der. 

RV 35 Vestfold gr. - Oppland gr . 

Til forutsatte arbeider på parsell Åmot - Viker sund er det 
bevi l get 9 mi l l.kr. Strekningen Åmot- Sporp ind vil bli 
åpnet for tra fikk i løpet av sommeren/høsten 1978 . 

2 . 0 mill . kr. er bevilget til forsterkning av kortere 
partier på Ler berg - Åmot og Tyristrand - Breien. 
(Vil bli midl ertidig overført til E 18) . 

RV 37 Telemark gr . - Stengelsrud X8. 

Et mindre b e løp etter ombygning av LØka bru i 1977 gjen
står . Ar beider med utbedring av skarpe kurver ved Bivann 
vil bli påbegynt . 

RV 49 Gol - Oppland gr . 

Til parsellen Rustbrenna - Oppland gr. er bevilget 3 . 5 
mill . kr . Disse (~g sener e bevilgninger) vil bli anvendt 
til utbedring og forsterkning (del vis isolasjon) av den 
spesielt dårlige strekning Brautemo - Fjellheim - Oppl . gr . 
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~ 68 Akershus - Oppland gr. 

~il strekningen Sollihøgda - Nes er bevilget 5 . 0 mill.kr. 
som skal anvendes til fortsatt utbedring av et kort parti 
mellom Skaret og Sollihøgda, videre partier ved sønsterud 
og Nes . 

E 76 Drammen - Telemark gr . 

På parsellen Drammen/ N.Eiker gr . - Krokstadelva gjenstår 
1.25 mill . kr . som e r planlagt anvendt ti l utbedring av 
Vinnesk rysset . (Vil bli midlertidi g overført til E 18) . 

RV 165 Vestfold gr. - Akershus gr . 

Til bygging av ny ferjekai ved Verket er bevilget 1.5 mill . 
kr. Arbeidene er blitt noe forsinket , men ventes utført 
innen sommeren 1978. 

RV 280 Vikersund N - Hamremoen . 

Til parsellen Krøderen - Hamremoen er bevilget 3.6 mill. 
kr ., herav 0.6 mill .kr . som sysselsettingsmidler. 
Gjenstående midler fra 1977 0.5 mill . kr. ( 1 mill.kr . vi l 
bli midlertidig overført til E 18). Utbedring av de van
skeligste svingene og svakeste strekninger vil bl i fore 
tatt . 

RV 281 Sætre (xl65) - Tofte - Ugstad. 

På parsellen 
disposisjon. 
Filtvet Kpl. 

Husebybakken - Tofte S er 1.5 mill kr . til 
De skal anvendes på strekningen Filtvet -

til utbedringer av eksisterende veg og byg-
ging av gangveg. 

RV 282 Drammen - Bjørnstad. 

Til fortsatte arbeider på parsell Lahell - Bjørnstad 
(Omkjøringsveg for Spikkestad og RØyken tettsteder) er be
vilget 5.5 mi ll . kr . Videre gjenstår fra 1977 6 mill . kr . 
Tilsammen til disposis jon 11.5 mill. kr . (5.o mill . kr . 
vil bli midlertidig overført til E 18) . 

RV 283 Drammen - Hokksund . 

Bevilget 4 mill. kr. i 1978. Disse midler skal anvendes 
til dekning av merforbruk i 1977. 
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RV 286 Skol lenborg - Krekling . 

Bevilget l mill kr. i 1978 som er forutsatt anvendt til 
utbedring av gjenstående gammelt parti mellom Grosvold og 
Skollenborg. (Midlene vil bli midlertidig overført til 
E 18). 

RV 287 Åmot - Pletan . 

Til parsell Haugfoss - Prestfoss e r bevilget 5 . 0 mill.kr. 
til fortsatte arbeider me l lom Sol umsmoen og Vel stad . 
Utbedri ng av avkjørsel til Blåfargeverket vil bli foretatt . 

Spesielle trafikksikkerhets- og miljøtiltak. 

under denne post er bevi l get 11.6 mill . k r. 

vil b li midl ertidig overført til E 18) . 

(2 . 0 mill .kr . 

Midlene vil b li anvendt til legging av gang- og sykkelveger, 
under/overganger for fotgjengere , busslommer , utbedring av 
vegkryss m. v . 

••••••••••••••Brobyggeren•••••••••••••• 
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Kok kaffe i 
bilen ... 
. . . mens du kjører! 
•••••• gjør det mul ig - nyheten 

som hilses velkommen av tusener bilførere. 
Denne eneståend e kaffetrakteren plugges 

ganske enkelt inn i bilens 12 V sigarett 
tenner. I løpet av 10 minutter - mens 

···· · du kjører - blir kaffen ferdig. 
Rykende varm og nytraktet. Også 

ideel l til te, sjokolade, kakao 
og andre varme drikker. 
For deg som kjører mye 

og langt, har med sma 
barn, setter pris pa kos 

underveis - for selg -
. ere, trai lersjåfører. 

, drosjesjåfører og pen-
. dlere, for familien , for 
" ferie og fritid . Allti d 

noe friskt og nytillaget. Aldri problemer med 2.E)Jbevaring og holdbar · 
het. Uavhengig av tid, sted og omgivelser - - er al lt id for hånden. 
Topp kvalitet - lav pri s - årets slager for bilen. Hele familien vil glede 
seg over . " rommer 0.6 l iter og leveres med jus
terbart oppheng. Prøv uten risiko - 8 dagers returrett! 



Prøveordning 

på l<ontoret 
I Av adm . sjef Runar Bakke I 

med fleksitid 

fra nyttår 

Med bakgrunn i Forbruker- og administrasjonsdepartement e t s 
rundskriv , er det ved vegkontoret avholdt et møte med t il
l itsmennene . Det ble der oppnådd enighet om at det skulle 
foretas en avstemming om en prøveordning for et år . 

Avstemmingen b l e foretatt den 1. november og viste et k lart 
flertall for en prøveordning . F r a 1. januar vil vi derf or 
innfør e en ordning med fleksiti d ved vegkon toret. Sys t em
et består av en kjernetid hvor all e skal være tilstede. 
Kjernetiden er om sommeren kl.09 . 00 -14.30 og v interen 
09.00 - 15 . 00 . Fra kl . 07 . 00 og til kjernetidens begynnel
se o g fra kjernetiden s slutt til kl . 1 7 . 00 kan den enkelte 
velge når han vi l begynne og slutte sin dagl ige arbeidstid . 

Den totale arbeidstid skal være opptjent i løpet av en 
4 - ukers periode , men med en mul ighet ti l å kunne overføre 
inntil 10 timer for mye eller for lite fra e n periode t il 
neste. 

••••••••••••••••••••••••Brobyggeren•••••••••••••••••••••••• 

Red.: 

TRAFIKKSIKKERHET ? 
Brobyggeren har tillatt seg å sakse denne annonsen f ra et 
av våre mot orblad . 

Hvis teks ten i annonsen skulle følges, tror vi mange tra
fikkulykker heretter vil skyldes KAFFEKOKING . Men vi 
håper a t folk har såpass mye vett i hodet , at de ikke l ar 
seg påvirke av den slags form for reklame. 

Dette burde kanskje være en sak for for brukerombudsmannen ? 

15 



Vi presenterer Tekst Tore Braaten 
Foto Willy Bakken 

Plan avdelingen 
Vegkontorets planavdeling ble etablert i 1964 ved den funk
sjonsdelte oppdeling av vegadministrasjonen som da fant 
sted . Plansjef Olav Harket leder avdelingen. 

Kravet til vegvesenets planlegging av bruk av invester
inger til vegformål samt Økende krav til kvaliteten av 
det materiale som vegvesenet må l egge fram for politiske 
organer , ulike interessegrupper og vegbrukere/vegnaboer 
har ført til at planavdelingen pr . årsskiftet 1 977/78 teller 
i alt 38 ansatte (medr egnet praktikanter og annen midler
tidig hjel p) . 

Planavdelingen er for tiden internt delt i tre seks j oner: 

Trafikkseksjon Hovedplanseksjon Detaljplanseksjon . 

Selv om man =ormelt har denne inndelingen i seksjoner 
arbeides det i prosjekt orienterte grupper (hovedplaner/ 
detal jplaner) - med en erfaren ingeniør/avdelingsingeniør 
som p r osjektleder . 

Planavdeli ngen holder til i CK-byggets 2 . etasje - sammen 
med grunneksjonens 9 ansatte i et storromskontor ( "kontor
landskap") på ca . 650 m2 . 
I tillegg er her l yskopirom, et verksted f or modellbygging , 
konferanserom samt et rom opprinnelig tenkt som konferanse
r om , nå benyttet for lysbord og EDB- terminal. 

Planavdelingen disponerer moderne tekniske hjelpemidler 
såvel for stikning og markarbeid samt kontorbehandling av 
planene. 

For må l inger i felten har vi nivellerinstrumenter og teodo
litter i forskjellige nøyaktighetsklasser og for bruk under 
ulike forhold foruten 2 elektrooptiske avstandsmålere. 

I tillegg korruner enklere hjelpemidler som stigningsmålere , 
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vinkelprismer , waterstenger , måleband og stikkstenger . 

En programerbar regnemaskin gjør det mulig på kort tid å 
foreta for holdsvis kompliserte beregninger ute i felten -
inne på kontoret finnes e n fje r nskriverter minal som via 
telefonlinje kan koples t i l en stor datamaskin for bereg
ning av alle de data som trengs for stikning og flising 
på en byggeplass . 

Foruten hjelpemidler som ulike kurvelinealer og annet 
spes i alut s tyr er det også et l i te bibliotek med nødvendig 
litteratur for bruk i planarbeidet. 

Litt om avdeli ngens seksjoner : 

Trafikkseksjonen : Ledes av overingeniør Bjørn Dietrichs. 

Arbeider med s i kring av myke trafikanter , tiltak for kol lek-
tiv trafikk , utbedri ng av ulykkespunkter , -crafikk-
tekniske anlegg samt skilting og oppmerking . 
De u like tiltak p l a nlegges i detalj og seksjonen står også 
for mi l jøtiltak delvis som utbyggere. 
Seksjonen har en omfattende kontakt med verden uten for 
vegk ontoret . 

Hovedplanseksjon: Ledes av over i n geniør Thomas Thoma$sen . 

Samar beider med kommuner, fylkets fagetater og repr esen
tanter for sektorinteresser om fylkets og kommunens over
siktsplaner. Utreder mere omfattende vegprosjekter i 
"problemområder". 

Detaljpl anseksjon: Ledes av avdelingsingeniør Nils Haral d 
Kraugerud. 

Samarbei der med kommuner, fylkets fagetat er og andre rep
resentanter for sektorinteresser foruten grunneiere om ut
forming av detaljplaner . utarbeider detaljplaner v/markarbeid 
og etterføl gende kontorbehandli ng (beregning , opptegning) . 
Formell planbehandling i samsvar med lover for forskifter . 

På de neste sidene presenterer vi de som arbeider på plan
avdeli ngen, og orienterer kort om hva den enkelte arbeider med . 
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Alvim , Sæming J. 

Andersen , Gro 

Berg , Per A. 

Braaten , Tore 

Dahl , 

18 

Avdelingsingeniør 
Detaljplaner - plan
legging generelt . 

Kontorassistent 
Utlånes halv tid fra 
maskinavdelingen . 
Holder orden i kart og 
t egningsarkiv . 

Tegner 
Vegelementregister 
Trafikkulykkesregister 
Radar hastighetsmåling 
Administrerer inntak og 
avlønning av timelønte 
malehjelper. 

Avdelingsingeniør 
Reguleringsplaner 
Detaljplaner - planlegging 
generelt 
Kontaktmann teknisk EDB. 

Inge ni Ør 
Hovedplaner . 



Dietrichs , Bjørn 

I 

Over ingeniør 
Leder , tra f ikkseksjonen . 
Trafikksikkerhet generelt , 
s ærlig i nteressert i 
myke trafikanter. 

Tegner 
Plantegning . 

\ Ebbestad , Jorunn Geelmuyden 

\ 

Falkevik , Gunnar 

Gisholt , Hans Jacob 

I Gravermoen , Jan- Erik 

Ingeniør 
Detaljplaner . 

Avdelingsingeniør 
Planlegger og l eder bygg
ing av tekniske anlegg 
(lyssignalanlegg , be
lysningsanlegg, anlegg 
for innkreving av bom
penger ) skiltsaker , 
bussterminaler /holde
p l asser . 

Ingeniør 
Planlegger ti l tak for 
utbedring av ulykkes
punkter /kortere 
ulykkesstrekninger . 
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Grette , Odd 

Grislingås, Karin 

Groth, Terje 

Grothe, Knut 

Gundersen , Bodi l 

20 

Ingeniør 
Detaljplaner. 

Tegner . 
Plantegning . 

Ingeniør 
Detaljplanlegging buss
l ommer og gang- og 
sykke l veger. 
Instrumentdepot . 

Tekniker 
Detaljplanlegging. 

Tegneass i stent 
Plantegning . 



Hagberg , Knut 

Harket , Olav 

Hodnebrug, Tor e 

Knag , Gunnar 

Oppsynsmann 
Geotekniske under
søke l ser. Froskemann . 

Plansjef 
Planprogram/oppfølging 
Budsjetter (stat/fylke) . 

Ingeniør 

Hovedplaner. 

Tegner 
Geoteknisk opptegning . 

Avdelingsingeniør 
Detaljplaner 
Hovedplaner. 
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Knudsen , J an Åge 

Kraugerud , Nils Harald 

Lauvstad, Ole Johan 

Lom , Ludvig 

Ol sen, Sven-Erik 
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Teknisk assistent 
(Engasjement) . 

Avdelingsingeniør 
Leder detaljplanseksjon 
Geometrisk utforming 
Planbehandling 
Vegtrafikkstøy 
Planlegging generelt. 

Ingeniør 
Detaljplaner. 

Ekstrahjelp 
Bestyrer lyskopirom . 

Tegneassist ent 
Geoteknisk opptegning 
Modellrom . 



-
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Reistad, Bente 

Rognerud , Magne 

I 
\ 
I 

Rognerud , Gudbrand 

Skaret , Mette 

Skogen , Knut 

Tegneassistent 
Plantegning , sørger 
dessuten for at vi a l ltid 
har nødvendig tegne
rekvisita. 

Avdelingsingeniør 
Planlegger og lede r 
bygging av gang- og 
sykkelveger. 

Oppsynsmann 
Planlegger og bygger 
gang- og sykkelveger. 

Kontorassistent 
Maskinskriver brev, tar 
imot besøkende , kontor
arbeid generelt . 

Ingeniør 
Detaljplaner. 
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Skol em, Thorbjørn 

Solberg , Cato 

Thomassen , Thomas 

Wamstad , Jan 

Wanvik , Grethe 

24 

Ingeniør 
Detaljplaner . 

Oppsynsmann 
Led e r, geotekniske 
und e r søkelser . 

over ingeniør 
Leder, hovedplan
seksjon . 
Hovedplanutredninger 
Budsjettsaker (Norsk 
vegplan) 
Fylkets og kommunenes 
overs i ktsplaner 
Planlegging generelt. 

Ingeni ør 
Detaljplane r. 

Tegner 
Geoteknisk opptegning. 



Wanvik , Per Ole 

Avdelingsi ngeniør 
Hovedplaner 
Generell planlegging . 

Praktikant. 

Willand , Odd-Anders ••••••••••Brobyggeren•••••••••• 

Ny type vinterdress 
Vegvesenet vi l nå prøve en ny type 
vinter habitt . Dette utstyret som 
er b litt l aget av Modum Pels i sam
arbeid med vegvesenet, kan fåes i 
to forskjellige typer. 

Den ene består av jakke og bukse , 
og den andre er en hel kjeledress. 
Dressen er innerst belagt med en 
fiberpels, så kommer et lag tynn 
skumgummi og ytterst er det bever
nylon. Fargen er selvsagt orange . 
Den hele dressen vil koste kr.385 , 
mens jakke og bukse vil komme på 
kr. 390, - tilsammen. 

Det er nå innkjøpt 3 hele dresser 
og henholdsvis 9 jakker og 4 buk
ser som vil bli prøvet i ulike 
typer a r beider nå i vinter. Så vil 
e rfaringene vise om utstyret svarer 
til forventningene, og om dette er 
noe å satse på i fremtiden . 

prøves 
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SU deler ut velferdsmidler 
• • 1g1en SØKNADSFRIST: 1. februar 

Vi er i skrivende stund ikke kjent med hvor mye vi k orruner 
til å få i velferdsmidler f o r neste år . 

I 1977 ble vi tildelt i alt k r. 45. 000 ,- , så vi må gå u t 
ifra at det ikke blir noe mindre i 1978. 

Reglene for tildeling av velferdsmidler burde være kjent , 
men fo r ordens skyld gjentar vi de her: 

* * * * * * * * * * * * * * * I 
I 
* * * 

1 . Tildeling av velferdsmidler sk j er etter søknad . 

2 . Velferdsmidler bør fordeles forholdsvis etter an
tall fast ansatte ved vedkommende kontor/område , 
etter at eventuelle spesialtiltak har fått sin til
deling. Samarbeidsutvalget har den endelige av
gjørelse . 

Tildelingen skjer etter oppgave fra lønningskon
toret over fast ansatte ved vegkontoret samt om
r ådevis b osetting av fast ansatte tjenestemenn i 
driften. 

Det presiseres at arrangementene skal favne alle 
grupper arbeidstagere (d.v . s . alle vedlikeholds
anleggs- og maskinavdel ingens t jenestemenn i ved
komrnende område , organisert e lle r uorganise rt). 

I tillegg til disse regle ne har SU vedtatt at det i hvert 
område skal være et utvalg som skal disponere tildel te 
ve l ferdsmidler . 

Videre presiserer SU at velfe rdsmidler skal komme a lle k a 
t egor ier bosatt i området tilgode . Det er således de en
kelte utvalgene som må sørge for at så skjer . 
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Utval gene 
soner: 

Område I 

li II 

li III 

11 IV 

li V 

11 VI 

11 VII 

i de respektive områdene består av følgende per-

N. Bergum , R. Heiere n . R . Stavn. 

J . Brænde , G.Dalsbo tten , D.Hellerud . 

K.Haugen , O. Nørstebø , P . Gårder , K . Linnås , 
E . Syvertsen . 

G. Grevsgård , N.A . Thorsrud, R. Amundsen . 

K.Stillingen, A. Hov , E . Sandanbråten. 

H.Ramstad, K.Nygård, M. Fauske . 

Ø.Ranheim , E.Varlo , V. Skretteberg. 

Søknad om t ildeling av velferdsmidler , med oppl ysninge r om 
hva midl ene e r tenkt nyttet til , sendes samarbeidsutvalget 
innen 1. februar 1978. 

GAVER til tjenestemenn 
som 0 gar av med pensjon 
Tjenestemenn i vegvesenet som går av med pensjon blir som 
kjent overrakt diplom og gave fra sin arbeidsgiver . 
Det som til nå er blitt benyttet som gave er et fat i tinn. 
På e t møte i samarbeidsutvalget ble det reist spørsmål om 
det muligens var andre gjenstander som heller kunne be
nyttes som avskjedsgave. 
Det er ikke framkommet noen kritikk mot den nåværende ord
ningen, men SU som til stadighet søker etter f o rbedringer, 
vil gjerne høre folkets røst i denne saken . 
Alle forslag kan sål edes rettes ti l SU-sekr. w. Bakken. 
For ordens skyld vil v i f å opplyse at det beløp som i dag 
kan nyttes til gave , er satt til kr 350.- . 

Og til slutt: 
Det hadde vært veldig artig om vi en gang kunne få r espons 
på våre spørsmål og synspunkter vi reise r i Brobyggeren. 
Til nå har det vært smått med det . 
Men vegfolket har kanskje ingen meninger? 
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Bomstasjonen 

1 tonn penger 

Av avd.ing . Hans Jacob Gisholt 
Foto Wil ly Bakken 

tar • inn 
• 
l uka 

Sist jeg skrev om bomstas j onen var i oktobernummeret i 1976 . 
Det var den gang streik på anlegget , en streik som varte fra 
18. juni t il 21 . desember 1976 . 
Artikkelen var ment som et forsøk på å dvele endel ved tra
fikktallene, både de faktiske og de p r ognoserte . 

Mens det frarr. til streikens begynnelse 18 . j uni 1976 hadde 
passert 2.67 millioner kjøretøyer har n å pr . november 1977 
snart 8 milli oner kjøretøyer passert bommene . 
Det ble nylig avholdt garanti befaring på anlegget i for
bindel se med at det var to å r siden igangsettelse . 
P.g . a. streiken hadde an legget den 6 . november 1977 vært i 
drift i 568 døgn. I denne tiden hadde det passert 7 308 411 
kjøretøyer som får e n dØgngjennomsnitt på 12 867 kjøretøyer . 

Jeg skal denne gang ikke dvele ved de i og for seg inter
essante trafikktal l og hva de fortel l e r . Det får utstå ti l 
en senere a rtikkel . 

Det kunne der.ne gang være interessant å dvele litt ved se l ve 
myntautomaten og hva disse maskinene har hatt å bearbeide 
siden åpning. 
Selve myntautomatene er en teknisk komplise rt sak . Den skal 
godta gangbar mynt , men skille ut lurer i eller ukurant mynt . 
Og dette er ingen l ett oppgave, men Gustav A. Ring som fikk 
oppgaven med l everanse av bl . a . disse maskinene i 1975 har 
etter mange vanskelighe ter , og et utrettelig vedlikehold nå 
forlengst kommet så langt at a n legget fungerer meget bra . 

28 



Hver eneste mynt som passerer inn i maskinen blir sortert 
og t estet elektronisk , overføres til et "ventekammer " til 
samlet takst er betalt for så å fal l e ned i en lukket mynt
boks . 

Ja , faktisk er det Norges største myntsorteringsmaskin som 
står på Kjellstad , det har sikkert ikke så mange tenkt på !! 

Ja , for penger blir det av det og de e r tunge !! 

Når du slipper 3 kronestykker opp i kurven veier disse bare 
21 gram. Men banken henter ca. 1 tonn penger i uka!! 

Til nå har ca . 20 mill . kr . sklidd trygt ned i hvelvet 
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Er det høy 
sekundærvegene 

for standard 
0 pa ? 

• 

j Av over ing . 3jØrn Dietrichs l 

54% av alle ulykker med personskader skjer på det kommunal e 
vegnett . For å bøte på dette prøver man å innføre farts 
grenser på 30 km/time . Vi er meget r estr iktive på dette 
punkt f or d i v i vet at det ikke fungerer . Radarkontro l ler 
viser at vi har rett. 
Hva e r galt? 

Vi bygger fine brede gater og så setter vi opp skil t for 
at t r afi kant ene i kke skal benytte seg av den standard vi 
h a r l agt opp t il . 
Hvorfor bygger vi slik? 

Si kkert ikke fordi vi Ønsker at folk skal kjøre for t uten
f or vår stuedør . Er det kanskje av hensyn t i l vedlikeholdet , 
for a t br øyt eutstyr et skal komme fram? 
Det er mye som tyder på at v i har laget trafikkfar lige 
mi l jøer for å tilfredsstille kravene til vedl ikehol ds
maskinene. I våre dager, hvor mennesket selv endelig har 
kommet i høysetet, må det være riktig å dimensjonere for 
det te mennesket. Vi bØr ikke lage fotgj e nger l øsni nger som 
kun er dimensjonert for vedl ikeholdsmaskiner som vi til
feldigvis har i 1977 . Det må være mulig å tenke i nye 
ban er , både innen vedl ikehold, anlegg og planlegging , me d 
MENNESKET SOM DIMENSJONERENDE FAKTOR. 

I byen Delf (ca . 150 000 i nnbyggere) i Holland har man 
begynt å tenke i nye baner . Et ter en per iode med envegs
kjørte gater , trafikks kilt og lover som ikke ble r espektert, 
trafikkulykker og misnøye fra beboerne , begynte man å ut
arbeide det som kalles woonerf , e ller det som på norsk best 
kan kal les et boligtun . Hele gatenummer ble ommøbl ert , for
tauene forsvant , rekkene med parkerte bile r fant nye måter 
å stå på . De t ble plantet t r ær , laget h i ndringer , sandkasser 
for barn , b l omsterkasser , sykkelstati ver , alt i sk j ønn for-
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virring. Hele området mellom husene skulle kunne brukes av 
alle . Ingen envegskjøringer. Innen området kunne man k j Øre 
hvor som helst , men , og det er det men som gjør hele for 
skjellen, de skulle kjøre langsomt , det skulle skje på fot
gjengerenes vilkår. 

Dette må ogs_å være mulig å innføre i vårt hjemlige miljø . · 

Vi har så vidt begynt på Nesbyen og vi vil arbeide videre 
med disse tankene både der og andre steder i fylket. Det 
ligger mange uløste oppgaver ikke minst på vedlikeholdssiden , 
men med god vilje , samarbeid og fantasi , bØr vi også i Norge 
kunne lage slike trafikksikre mil jøer. 

På tegningen er det vist hvordan man i Holland har bygget om 
en gate . 
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Hovedtillitsmannsutvalget 

Ønsker God Jul 
og Godt Nytt År 

Ole Johanse:-i Albert Skarstad Rolf Sandberg 

Når det nærmer seg slutten av et å r blir det til at en ten
ker ti l bake på d et som har skjedd i løpet av året . Sam
tidig som en forsøker å se litt fremover. 

1977 må vel sies å ha vært et rolig år når det g jelder an
tall lokale tvister. Endel har det vært , noen som er løst 
lokal t , og noen er oversendt til hovedpartene . Enkelte 
av disse probl emene må vi vel ta med oss inn i det nye 
å r et . 

Det er i disse tider populært å ha utvalg som skal utrede 
saker og ting . Det har i 1977 vært et sentralt oppnevnt 
utvalg i arbeid med å lage retningslinjer for innleie 
av private maskiner . Utvalgets innstilling er i disse da
ger til høring blant landets Vegsjefer , og vil om den blir 
vedtatt bringe innl eie av maskiner i e tte r vår mening be
dre former . 
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Det har som fØlge av at "Arbeidsmiljø l oven" b l e vedtatt pr. 
1 . juli i år vær t i arbeide e n g jeng som fikk til mandat 
å " Vur dere og komme med forslag til organisering av verne 
og miljøarbeide i vegvesenet". Resultatet av dette utval g 
ets arbeide vil foreligge ved årskifte t , og vil vel klar
gjøre e ndel forhold v e drørende vegvese n e ts fremtidige o r 
ganisering og holdning til dette arbeidet. 

Vide re skal det også som følge av "Arbeidsmiljøloven" 
etableres e t Arbeidsmil jøutvalg (A . M.U . ) i hve r t fylke . 
Da dette utvalget får både rådgivende og beslut~ende my n 
dighet e r det etter vår oppfatning meget vesentlig at ut
valget f år en sammensetning som gjør det istand til å i 
vareta alle yrkesgruppers interesser. I skrivende stund 
e r det klar t a t sammensetningen av A. M. U. vil sk j e ved 
flerta llsvalg , og det e r da opp til den enkelte a v oss å 
bevir ke at sammensetningen bl i r slik du mener den bør være. 

Virkningen a v Arbe i dsmi l jøloven h ar allerede meldt seg , 
b lant annet viser det seg at oppsetting av beredskaps l ist
ene for sesongen 1977 - 78 har vært problematisk . Men de t 
e r n å enga ng slik at antallet a nsatte ikke Øker om en flyt
ter frem og tilbake på de f å som er . Dette e r igjen e t 
r esultat av den sviktende p l anl e gging av bemanningen som 
vi tidligere har påpekt . Og det er vårt øns ke at man i det 
kommende å r virke l ig er seg sitt ansvar b evisst på alle hold , 
s lik at den uro og us ikkerhe t som gjør seg gjeldende på 
g runn a v disse for hold kan fjernes . 

Når det gjelde r forberedelsene ti l nes te års t ariffoppgj ør 
så er disse i f ull gang . Selv om ikke alle har gitt til 
kj enne sitt syn på oppgjørsform o.l . så er tenden sen gans
ke klar . 

Se l v om enkelte and r e har funne t det formå l stjenlig å de
battere lønnsforskjeller o . l . i tidsskrifter og massemedia 
vil vi avstå fra dette da d et er vår oppfatning at disse 
ting må løses ved forhandlingsbordet a v den enkeltes or
ganisas j on . 

Vi vil a llikevel peke på en ting . Skal vi klare å gjennom
føre det kommende tariffoppgjør etter de r etnin gslinj e r 
som er satt opp , må vi være villig til å vise sol idar itet . 
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Dessverre har det vist seg at solidaritetstanken ofte har 
måtte vike for mere egoistiske oppfatninger , både når det 
gjelder økonomiske og personlige forhold. La oss vise at 
1978 blir det året da solidaritetstanken igjen b l ir vår 
fagbevegelsesstore styrke. 

Med dette vil vi takke for det året som om n oen dager går 
ut, og ønske samtlige som er i arbeide , samt de som nyter 
en velfortjent pensjonisttilværelse en riktig god j ul samt 
et interessant nytt år . • •••••••• Brobyggeren ••••••••• 

ARBEIDSMILJØLOVEN: 

Mange 
KURS 

skal 

I Av Jørn Gj ennestad I 

snart 0 

pa 

Like over nyttå r starter siste trinn i utdanningsraketten, 
og alle som skal ha denne utdanningen er gjort kjent med 
dette gjennom nylig utsendt innkalling. Jeg har kunnet 
registrere en viss f o rundring blant de i nnkalte over at 
det er avsatt så mye tid som en uke til arbeidsmiljøloven . 
J eg skal fø l gelig klarg j øre dette tidsbehovet litt bedre. 

Det er nemli g ikke loven som sådan som skal gjennomgåes . 
Rett nok er lovteksten grunnl aget for utdanningsbehovet, 
men lovtekstene alene utgjør bare en liten del av det som 
skal gjennomgås. Det er utarbeidet studiemateriell for 
bruk under kursene og materiell et er formet som en samling 
studiehefter , 9 i tallet, hvorav l ovteksten utgjør ett. 
Disse heftene håper vi å kunne sende ut sammen med den 
ende l ige innkallingen, slik at deltagerne får muligheter 
til å gjøre seg kjent med stoffet før kurset . 

Hvorfor så dette store opplegget? 
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Som gjentatt til det snart kjedsommelige stiller loven 
store krav til de personer som har ansvar etter loven , og 
samtidig store krav til utforming av arbeidsplassene og 
arbeidsmiljøet. Ved å lese lovteksten alene kan man ikke 
vente at disse f orholdene bedres eller at kravene kan inn
fris . Loven sier du skal og du skal ikke , men den sier 
ikke noe om hvorfor og hvordan. Det er her en omfattende 
og a llsidig opplæring som kommer inn i b ildet, og studie
materiellet er en fø l ge herav. 

Heftene er faglig inndelt i følgende emner: 

Veiledning for studieledere . 
Arbeidsmiljøloven. 
Ergonomi. 
Fysiske miljøfaktorer (støy , belysning , klima). 
Kjemiske mi l jøfaktorer . 
Ulykker . 
Psykososialt arbeidsmiljø. 
Arbeidsmiljøtiltak for spesielle grupper. 
Praktisk verne- og miljøarbeid . 

Felles for disse heftene er at de søker å gi en rent fag
lig og generell innføring i disse forholdene , og ved å s tu
dere de forskje llige emnene i gruppen og lære av heftene 
og av hverandre , vi l den enkelte gjennom læringen få bedre 
innsikt i og forståelse for de forskjellige kategorier av 
arbeidsmiljøproblemer . Derigjennom forventes en holdnings 
endring til de urimeligheter man til nå har beskyldt loven 
for å inneholde, og da først kan man begynne å arbeide for 
et bedre arbeidsmiljø . 

I gruppene diskuterer man egen arbeidsplass på grunnlag 
av det generelle og grunnliggende i heftene og om ikke den
ne gruppediskusjonen skal føre til konkrete tiltak, vil i 
alle fall den enkelte deltager ha lært hva årsaker til og 
virkninger av et dårl ig/godt arbeidsmiljø er. Den enkel 
te vil også på faglig grunn l ag b l i satt istand til å løse 
en hel rekke av de problemer som måtte dukke opp i det 
praktiske arbeidsliv . 

Med kurs av ca. 1 ukes varighet , har man gjennomsnittlig 
ca . 4 timer på hvert emnehefte . Det tror jeg ikke er for 
mye , men forhåpentlig tilstrekkelig . Det avhenger helt av 
deltagerne selv og deres innstilling . La den b li positiv , 
så vil også kurset bli til nytte for oss alle. 

Vel møtt og lykke til. 
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~oga om ~brin 11.Ben ~tore 

OM SAMARBEI DSUTVALG TRULS FRA LAULIA 
RUNAR BRATTBAKKE 

JØrund Skald fortel : 

I soga om Svein den store og f l okken hans sto titt nemnd 
ein mann kalla Alf Brattbakke . Han var e in mektig hovding 
med e it vel dig munnlag som titt og ofte stakk hovudet fram 
f or hogg . Namne t Brattbakke vart nytta fyrste gongen i den 
tida han kle i v lønnsstigen i lange kliv me dan Alf , som k r isten
namnet hans var, synte seg å ver a lite kjend mel l om f olk i 
flokkane. Frå den store dØypin g då alle f olk i Buskrike 
f ekk kristennamn hadde Alf eitt til . Det var alltid noko 
sær skild ved h a n . Dette namnet var Runar og sjølve nytta 
h a n helst dette på kringprent og i venelag. Alf Brattbakke 
e r såleis ute av soga , me dan Runa r Brattbakke l ev i hans 
fotefar . 
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Flokken til Svein var spreidd og splitta. Nokre heldt seg 
mest ute medan andre helst kraup i hop kring åreeldene på 
Drammensgarden. Lite visste dei om kvarandre og surne tider 
tykte dei lite om kvarandre. Det vart såleis turvande med 
åtgj e rder for dette og eit stort råd vart skipa . Skravl
tinget blei det kalla . Dei fekk sete i skravletinget som 
hadde mest å skravle om. Svein den store og Trygve Driftar 
var mellom desse og hovdingflokken hadde fast sete på tinget. 
Dei andre f lokkane i Buskrike hadde og sine tingmenn og 
saman skulle tinget syte for samkjensle og forståing . Om 
forståinga kunne vera av ymse stell var mælarhugen tilstades 
i fullt mon . Mykje ville dei ha å kveda om , mykje kvad dei 
om dette og lite kom det ut av kvedinga. Eitt sytte dei i 
alle fall for , og det var mykje papir til tingelden , ja, 
så myk j eat det vanka litt papir til einkvan ancre og . 
Når skravletinget vart sett måtte dei ha ein som kunne styre 
flokken . Til dette vart den utpeika som størst skravlehug 
hadde. Såleis kom det til at Frithjof blei skravletingsbas , 
og fekk åtnamnet Skravlemeister. Ein skrivar måtte og til , 
og penneføre Willy Bommen var sjølvskriven til dette. Hird
mennene hadde og sete på tinget . Her sat mellom anna ein 
kalla Truls Lauvlia . Namnet hadde han frå den gongen dei 
fann han i tungeførebuingar a l eine oppi ei vakker lauv l i. 
Truls var skravletingets moromann . 

Mellom dei sakene Skravletinget skulle handsama var mjød
pengestellet . Kvart år fekk Svein den store send sylv frå 
Kongsgarden , og dette sylvet måtte berr e nyttast på folk 
i flokken og ikkje til vegstel l. Alle kring i Buskrike 
v isste vel om denne skatten og bad Skravletinget om ein l ott 
kvart år . Tinget tykte best når pengane vart nytta til 
anna enn mjød , men helst stod juleturing fremst i hugen 
kring i Buskrike . 

Denne hausten vart det tala mykje om betre voner for folka 
i flokkane. Lange bolkar på runesteinar vart sumarstid 
bore til alle i Buskrike og på prent sto alt om dette nye 
dei kalla arbeidsmiljø . Både dei som ville ha og dei som 
ikkje villa ha tale mykje om dette , og forat alle som ikkje 
ville ha skulle kunne hØyra dei som ville ha måtte det skip
ast et nytt råd . Dette rådet skulle kallast MiljØtinget og 
like mange novdingar som flokkefolk skulle ha sete i dette . 
Runar Brattbakke kalla saman taleføre menn fra dei e inskilde 
flokkane og sa dei måtte semjast om kven som skulle få sete 
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på t inge t . Albert FalkØye mælte då med store ord at f l okken 
hans kjende omsut for alle og ikkje var kravstørr e om 
plassar enn at samk j ensleånda skulle rå . Dei som møtte f rå 
gardane sa seg samde i Alberts vise ord , jamvel småkongane 
tykte vel om dette . Då alle hadde bore f r am sitt mælte 
atter Al bert , men denne gongen med kvassare tungemål . Rett 
nok var det mange på gardane , men lite von hadde hirdfolk 
om at desse kunne tala rett på tinget . 
Då de i etter myk j e rådslagi ng og munnhogg skildest vart det 
såleis lite att av samkjensla , og sverda sat lausare i 
bal gen enn då dei kom. Seinare kom det bod til Runar Bratt
bakke om a t korkje h i rd eller småkongar tykte mykje om sam
kj ensla og at dei kravde mannjamning om tingplassan e . 

Såleis kom det til at Svein den store og f l okken hans måtte 
kvessa sverda sine medan dei samst undes skulle bryggje j o l e 
mj Ød og syne samkjensle innunder høgtida . 
Lett var det ikkje å leva i dei tider . 

; 

J~~ -~ 

••••••••••Brobyggeren•••••••••• 
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Fartsgrenser 

I Av avd . ing . Hans Jacob Gi shol t I 
(u)hØytidelige betraktninger 
og e n høytidelig betraktning om 30 km-radarkontroll i 
boligstrøk . 

Fartsgrenser på 10 km/t eller 100 km/t som jeg har valgt 
som "blikkfang" for endel betrakt ninger omkring fart s 
grenseproblema tikken har ti l nå ikke offisielt sett dagens 
lys i Norge. 

Men kanskje representerer de to ytterligheter noe av det 
vi alle drømmer om? 

Hvorfor ikke 10 km/t der jeg bor , det passer utmerket ! 
Da er jeg og mine sikre , det er det som teller !!! 

Og hvorfor ikke 100 km/t noen steder. Jeg skal jo frem -
helst fort - veldig fort. Men f or all del, la den grensen 
være langt unna meg 1 1 

La disse utropstegnene være et tankekorn før vi langsomt 
dukker ned i virkeligheten som ser helt annerledes ut. 
Alt omkring fartsgrenser e r visst godt avi sstoff , Det 

appellerer til folks bevissthet og man humrer og koser seg 
over alle de UP tok - bare det ikke gjelder meg. Se l v 
følgelig var det ikke meg de t ok , men 50 000 andre ble i 
1976 stoppet av UP for å ha overtrådt fartsgrensen på ste
det. Vi leser om "Norgesrekord" i fartsoverskridelser og 
det kribler i noen og hver av oss . Hvem b l ir bedre , hvem 
overskrider den?? Nei, l a oss ta det l itt mer med ro , 
ihvertfall der jeg bor. Kanskje 10 km/t e r l itt lavt , men 
la oss arbeide for å få 20 km/t! Da blir det bra - for 
meg og mine , de t er jo det du og jeg ønsker? ! 

La disse foranstående uhøytidelige ord og vurderinger stå 
som en innledning på etterfølgende episode fra virkelig
heten! 
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Den som graver en grav ... .. . 

LØrdag 2. juli 1977 i et strålende sommervær hadde jeg an
ledning til å være med UP på radarkontroll på Skatvedtfelt
et i Hurum. 

Adkomsten til Skatvedtfeltet er via en relativt bratt 
bakke , med god oversikt og direkte adkomster til tilligg
ende eiendommer bestående av eneboliger i god regulert av
stand fra denne veg. Parall elt med vegen i 3 m avstand er 
det anlagt egen gang- og sykkelveg. Vegen er belyst , over 
sikten er god , det e r opparbeidet e gne parkeringsplasser, 
egne l ekeareal er er i nærheten. Da dette er en kommunal 
veg er det Formannskapet i kommunen som med hjemmel i Veg
trafikklovens § 6 har vedtaksmyndighet på fartsgrensene . 
Det e r skiltet med 30 km/t etter bl . a. press fra beboer
ne. Vedtaket var ca . 2 år gammelt da fartskontrollen ble 
foretatt. 

Av 64 kjøretøyer som passerte radaren i løpet av de 69 
minuttene kontrollen varte ble 19 s toppet for å ha over
trådt fartsgrensen. 1 ble fratatt sertifikatet inntil 
videre, han holdt 51 km/t som var høyeste målte hastighet. 
P.g . a. forskjellige forhold er det lavt antatt at minst 
50% overskred 30 k m-grensen . 

Den påfølgende mandag var kontrolle n godt førstesidestoff 
i de to Drammensavisene og overskriftene lød slik : 

"For to år siden fikk de nedsatt fartsgrensen 
til 30 : LØrdag kjørte 17 på Skatvedt i radar
fella ." 

og "Forlangte fartsgre n se , ble tatt i kontroll: 
kjørte for fort i eget boligfelt". 

Ette r dette var det sterk pågang fra de samme beboerne til 
å få en realis tisk fartsgrense og en finner det her på sin 
plass å gi honnør ti l Hurum kommunesformannskap som har 
forstått realite ten bak arbeidet med så realist i s ke farts 
grenser som mulige i det de i vedtak av 5 r epr esentanter 
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i år hevet far t sgrensen t il 40 km/t . 

La dette være en spor e t i l alle som bare krever fartsgren
se i den formening at: "bare skiltet kommer er problemet 
løst". Det e:c vanligvis ikke slik . 

••••••••••Brobyggeren•••••• •••• 

forts . fra side 9 - Kjør ing på glatt føre . 

Er du ute og kjører og er usikker på om det er glatt e l ler 
hvor glatt det er , så gjør en prøvebremsing . Pass på at 
det ikke er noen like bak deg , og brems kraftig i liten 
has t ighet. 

Når du skal sette ned farten , bruk fotbremsen som virker 
på a l le hjul. Unngå nedgiring som fører til kraf tig mo
torbrems . Har du en forhjulsdreven bil kan du risikere å 
skli rett frem . Har du en bakhjul sdreven bil kan den snu 
seg rundt . 

Oppsummering : Legg deg til gode og riktige kjørevaner som 
du kan bruke hele året uansett føre . Bruk a l ltid veggrep
et riktig dvs . hold bremsing og fartsøkning adskilt fra 
styring. 

Tilpass hastigheten til veggrepet . Er farten for stor i 
forhold til veggrepet nytter det ikke hvor flink du er t il 
å kjøre bi l. Kreftene som påvirker bile n vil ta fra deg 
herredømmet over bilen . 

••••••••••Brobyggeren•••••••••• 

~ern & miljø************; 
# NYTI'ÅRSFORSETT 1978 : I 
# TENK ARBEIDSMILJØ ! UTFØR DINE PLIKTER!: 

* * **************************** 
4 1 



0 

Arets Pensjonister 
!Tekst/foto : Willy Bakkenl 

Vegvesenet har igjen hedr et ansatte som har gått av med 
pensjon . 

I alt 16 av våre tjenestemenn har gått av med pensjon det
te året . 

Det er nå blitt tradisjon at vegvesenet ved en enkel til
stelning , gjør litt ekstra stas på sine "grand old men". 

12 av disse var denne gang samlet 
sammen med sine bedre halvdeler . 
hedersgjestene velkommen og kaffe 

på Solstad Pensjonat 
Adm . sjef Bakke ønsket 
og smørbrød ble servert. 

Driftssjef Wil l umsen foretok den høytidelige utdeling av 
diplom og tinnfat. Han takket hver enkelt for det arbeid
et de har lagt ned i vegvesenets tjeneste, og håpet at de 
nå ville f å mange velfortjente år som pensjonister . 

Pensjonistene fortalte litt om sitt virke inner. vegvesenet 
og den utviklingen de hadde vært med på opp gjennom å rene . 
Vi har alltid hatt en god og trygg arbeidsplass i vegvese
net sa de, og uttrykte stor takk for den tiden de hadde 
fått arbeide i etaten . 

Kaffe og dertilhørende julebakst ble servert , og taffe l
musikken ble besørget av Olaf Rustand med medbrakt drag
spel , og det ble stemning a la "Husker Du" . 

Hovedtillitsmann Skarstad hilste fra Arbeidsmannsforeningen , 
og ønsket de vordene pensjonister alt godt i fremtiden. 

Tilstelningen ble avsluttet med at Willumsen takket for 
samvær et , og ønsket alle vel hjem . 

På neste side ser vi entertainer 0. Rustand med s itt trekk
spill. Helt til høyre får Sigurd 0 . Reie rsgård med sine 
35 år i vegvesenet overrakt diplom og t innfat. 
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Sittende foran f r a venstre : Sigurd O. Rei ersgård , Nils 
Svingen, Tore Bråthen, J ohs . Thorsrud, Knut To r ge r sen og 
Martin Helgestuen . Bak fra venstre: J ens Dahlen, Karl 
Olsen , Halvard O. Kolsrud , Peder E. Haugen , Ludvig M. 
Larsen og Sve r re Svendsen . 
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1 9 7 7 

VANNRETT LODDRETT 

6 . Selskap 1. Romfartsorg . 40. Fredstegn 
7 . Land, bakv . 2 . HØ yde 41. Skue 
8. Dårlig drikk 3 . Bruskfisk 42. Sammenslutning 

10 . Fase 4. Bringe 43. Slette 
11. Pol.parti 5. Klasse 44. Militær- politi 
12 . Journal 7 . Norsk vegplan 45 . Pron . 
15. Tre 9 . Ukeblad 46 . Konj . 
18. Veivisere 13. Tank 48. Nektelse, sv. 
22. Framsatte forslag 14. Fattigdom 
24 . Tåpe l ig person 16 . Hvis 
25 . Etterligne 17. Avtrykk 
26 . Hylde 19. Melk 
28 . Tre 20 . Frosset vann 
29. Eller lign . 21. Instrument 
30 . Fisk , bakv . 23 . Ordne 
32. Godt 27 . Vokse 
33. Renses 31. Stoppet opp 
35 . En tiendede l 34 . United Nations 
39 . Trådløs tele foni 36 . Eventyr 
41. Resyme 37. Like 
47 . Fisk 38 . Tre like 
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StrØrnsø , 3001 Drammen , innen 
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Vinner e b l e : 

1 . premie: Rolf BØe Lar sen , v egkontoret . 
2 . premi e : Steinar Sve nne vik , Vest- Agde r vegkont or. 
3 . premie : Svein Gi l h u us , vegk ontoret . 

VI GRATULERER 
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Våre medarbeidere 

Vi ønsker fØlgende medarbeidere ve l kommen til vegvesenet : 

Dinah Nærø , kontorass., adm./øk. , vegkontoret 
Bjørg Nilsen , kontorass ., biltilsynet i Drammen 
Unn Dymbe , kontorass . , Geilo vegstasjon 
Åge Rolfsen, spesialarbeider , Ringerike vegstasjon 
Nils Bergum , spesialarbei der , områd e I 
Harald Haare , maskinfører, område VII 
Svein Halvorsen , spesialarbeider , område VI I 

Vi gratulerer 

50 ÅR 

Knut Skr eprud , Øygardsgrend 

60 ÅR 

Anders M. Øen , Steinberg 
Jørgen Ringsaker , Hemsedal 
Ola Fluto , Nesbyen 

8.12 . 1977 

24 . 11.1977 
26 . 11.1977 
17.12 .1977 

47 



Massekorsbånd 

/~~~~ 

.MV~ rpct Fl ! 


